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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
1. Ordförande Andrea Hedin (M) frågar nämnden om; 
Stadsdelsnämndens ersättare får, när särskilda skäl föreligger, delta 
i nämndens sammanträden på distans enligt de villkor som gäller för 
ledamöter i 9 § andra stycket Reglemente med allmänna 
bestämmelser för Stockholms stads nämnder. 
2. Andrea Hedin (M) gör en visuell identifiering av mötesdeltagare 
som deltar via distans och konstaterar att följande mötesdeltagares 
medverkan godkänns: 
Henrik Lundquist (M), Emil Bustos (S), Rudolf Sjöstrand (S), Berit 
Nyberg (S), Marion Sundqvist (V), Fredrik Boeke (S), Amelie 
Langby (M), Christina Huss (M), Anders Lindman (SD), Henrika 
Skott (M), Stephanie Branzell (V), Maria Sténson (KD) och Sanna 
Eliasson (S). 
3. Andrea Hedin (M) och Birgit Marklund Beijer (S) fick i uppdrag 
att justera dagens protokoll. 
4. Protokollet justeras den 28 september 2021. 
5. Anmäldes att protokollet från den 26 augusti  2021 justerades 
den 31 augusti  2021. 
6. Dagordningen godkändes 
 

Sammanfattning av ärendet  
Upprop och närvaroregistrering, val av protokollsjusterare, tid för 
protokollsjustering, anmälan av föregående protokoll och 
fastställande av dagordning. 
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§ 2 
Medborgarförslag - historisk lekpark i Hjorthagen/Norra 
Djurgårdsstaden  
ÖST 2021/309 
 

Beslut  
1.     Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på  medborgarförslaget. 
2.     Östermalms stadsdelsnämnd lämnar medborgarförslaget till 
exploateringsnämnden för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förslagsställaren föreslår att en lekplats med historisk anknytning 
bör anläggas i Norra Djurgårdsstaden eller på annan plats i 
Hjorthagen. En historisk lekplats knyter ihop nutid och historia på 
ett bra sätt, som både vuxna och barn kan ta del av, och skulle vara 
ett bra komplement till övriga lekplatser i området. 
Det är exploateringskontoret som ansvarar för planering och 
byggnation av nya lekplatser och parker i Norra Djurgårdstaden. 
Detta sker i nära dialog med stadsdelsförvaltningen. 
Stadsdelsförvaltningen är positiv till ett tillskott av en historisk 
lekplats i Hjorthagen. En temalekplats kan på ett bra sätt knyta ihop 
det nya stadsutvecklingsområdet med Hjorthagens rika historia. 
Det finns inga planer på byggnation av någon ny lekplats i den äldre 
delen av Hjorthagen, då förvaltningen anser att de lekplatser som 
finns där idag fyller behovet av lek för de barn som är bosatta här. 
Förvaltningen kommer att lyfta idén om en lekplats med historiskt 
tema i kommande etapper av utbyggnaden av Norra 
Djurgårdsstaden. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 

Andréa Hedin m.fl. (M), Joakim Rönnbäck (L), Vivianne 
Gunnarsson (MP) och Caroline Blomberg (C) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
Vi finner det mycket glädjande att vårt arbete med temaparker inom 
stadsdelen uppskattas så som det är tänkt. Vi ser generellt mycket 
positivt på förslag till åtgärder som ökar värdet i att befinna sig i 
våra parker. Alla boende i stadsdelen ska finna något som gör att 
man vill befinna sig i och gemensamt vårda våra uterum. 
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Förslagsställarens uppslag med en lekplats med ett historiskt tema 
där nutid och dåtid knyts ihop finner vi vara en utmärkt tanke och 
förvaltningens svar med inriktning mot Hjorthagens historia kan 
också vara värd att fånga upp. Förslagsställaren lyfter fram 
lekplatsen Krubban som målbild där vi vill lyfta fram vikten av att 
kunna leka i, med och på byggnationerna på ett lyckat sätt 
omhändertagits. Vi ser också fram emot att på sikt kunna inviga den 
nya temapark som kommer att iordningställas i Tessinparken. Mot 
bakgrund av detta vill vi att förvaltningen tar med sig frågan om en 
historisk lekpark i Norra Djurgårdsstaden/Hjorthagen in i 
kommande verksamhetsplanering. 
Med instämmande från Maria Stenson (KD). 
  
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/309-4 Svar på medborgarförslag om historisk 
lekplats i Hjorthagen 

 ÖST 2021/309-5 Bilaga Medborgarförslag om historisk 
lekpark i Hjorthagen Norra Djurgårdsstaden 

 ÖST 2021/309-6 §2 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Medborgarförslag - historisk lekpark i 
Hjorthagen/Norra Djurgårdsstaden 
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§ 3 
Medborgarförslag om Yoga-paviljong på Gärdet, i 
Tessinparken eller Humlegården  
ÖST 2021/303 
 

Beslut  
1.      Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
2.      Östermalms stadsdelsnämnd  lämnar medborgarförslaget till 
idrottsnämnden för kännedom. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I medborgarförslaget framförs att en yogapaviljong borde anläggas 
på Östermalm. Förslagsställaren förslår Tessinparken, Humlegården 
eller Gärdet, exempelvis intill Kampementsbadet där det idag finns 
ett utegym, som lämpliga placeringar för paviljongen. 
I enlighet med Östermalms parkplan är det angeläget att kunna 
tillskapa rofyllda platser i en intensiv stadsmiljö, med högt 
besökstryck i parkerna. En yogapaviljong, som kan vara en plats för 
kontemplation, yoga och andra lugna aktiviteter, kan därför vara ett 
värdefullt tillskott i innerstadens parker. 
Samtidigt är det också viktigt att värna parkernas karaktär och 
kulturhistoriska värden, genom att bevara öppna gräsytor, utan att 
tillföra för många nya anläggningar i parkerna. Förvaltningen anser 
därför inte att Tessinparken och Humlegården är lämpliga platser att 
tillföra en ny yogapaviljong i. I Humlegården har förvaltningen 
nyligen rustat upp den befintliga musikpaviljongen i parkens 
nordöstra hörn och förvaltningen menar att platsen med fördel även 
kan användas för aktiviteter såsom yoga. 
Vad gäller den föreslagna platsen på Gärdet så förvaltas marken här 
av idrottsförvaltningen. Förvaltningen föreslår därför att 
stadsdelsnämnden överlämnas förslaget till idrottsnämnden för 
kännedom. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/303-5 Svar på medborgarförslag om yoga-
paviljong på Gärdet, i Tessinparken eller Humlegården. 

 ÖST 2021/303-6 Bilaga Medborgarförslag Yoga-paviljong 
på Gärdet, Tessinparken 
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 ÖST 2021/303-7 §3 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Medborgarförslag om Yoga-paviljong på 
Gärdet, i Tessinparken eller Humlegården 
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§ 4 
Balanslista över inkomna medborgarförslag till 
Östermalms stadsdelsnämnd  
ÖST 2021/38 
 

Beslut  
Östermalm stadsdelsnämnd beslutar om beredning enligt 
förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Varje månad redovisas de medborgarförslag som nämnden ska 
besluta om hantering av och förvaltningen anmäler de 
medborgarförslag som har sänts till annan nämnd eller där 
förvaltningen har haft nämndens uppdrag att besvara förslagen. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/38-32 Balanslista över inkomna medborgarförslag 
till Östermalms stadsdelsnämnd år 2021 

 ÖST 2021/38-33 Bilaga 1 Medborgarförslag för att förbättra 
trafiken säkerheten och framkomligheten på Östermalm 

 ÖST 2021/38-34 Bilaga 2 Medborgarförslag om att öka 
andelen vegetariska måltider i alla stadens verksamheter 

 ÖST 2021/38-35 §4 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Balanslista över inkomna medborgarförslag 
till Östermalms stadsdelsnämnd 
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§ 5 
Tertialrapport 2 - 2021 Östermalms stadsdelsnämnd  
ÖST 2021/671 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner tertialrapport 2, inklusive 
bilagor, och överlämnar den till kommunstyrelsen. 
2. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om 
omslutningsförändringar, ökade kostnader och intäkter om 9,7 mnkr 
3. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om investeringsbudget om 
2,5 mnkr för inventarier och maskiner. 
4. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om 1,2 mnkr för kommunalt 
bostadsbidrag för funktionsnedsatta, KBF. 
5. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 1,0 mnkr från 
äldreomsorgen till förskolan. 
6. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 200 tkr från 
äldreomsorgen till parklekarna.   
7. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 100 tkr från 
äldreomsorgen till socialtjänsten. 
8. Att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att månadsvis 
återkomma till nämnden om en uppföljning av kontinuiteten i 
hemtjänsten på enhetsnivå. 
9. Att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att månadsvis 
återkomma till nämnden om en uppföljning av antal förskolebarn 
per anställd på enhetsnivå. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Nämnden har i sin verksamhetsplan, med utgångspunkt i 
kommunfullmäktiges inriktningsmål och mål för 
verksamhetsområdena, fastställt nämndmål för 2021. Till målen 
finns indikatorer och aktiviteter kopplade för att kunna mäta 
måluppfyllelsen. 
Tertialrapporten fokuserar på avvikelserapportering och åtgärder för 
att uppnå kommunfullmäktiges mål. Förväntad måluppfyllelse samt 
en kortfattad redovisning av arbetssätt och goda exempel redovisas 
under respektive mål. För indikatorer som inte uppfylls helt lämnas 
en kommentar under respektive indikator. 
Det första halvåret 2021 har präglats av den pågående pandemin. 
Samtliga verksamheter har fortsatt arbetet med att begränsa smitta 
och ha beredskap för en eskalerande situation. Verksamhetsmässiga 
och ekonomiska konsekvenser av pandemin redovisas under 
rubriken Konsekvenser av covid-19-pandemin i slutet av rapporten. 
Kommunfullmäktige har fastställt tre inriktningsmål. I 
tjänsteutlåtandet redovisas kortfattat hur och i vilken mån nämnden 
bidrar till att uppfylla respektive inriktningsmål. 
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Yrkande 

Andréa Hedin m.fl. (M), Joakim Rönnbäck (L), Vivianne 
Gunnarsson m.fl. (MP), Caroline Blomberg (C)  lämnar förslag till 
beslut enl. följande: 
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner tertialrapport 2, inklusive 
bilagor, och överlämnar den till kommunstyrelsen.  
2. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om 
omslutningsförändringar, ökade kostnader och intäkter om 9,7 mnkr  
3. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om investeringsbudget om 
2,5 mnkr för inventarier och maskiner.  
4. Östermalms stadsdelsnämnd ansöker om 1,2 mnkr för kommunalt 
bostadsbidrag för funktionsnedsatta, KBF 
5. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 1,0 mnkr från 
äldreomsorgen till förskolan. 
6. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 200 tkr från 
äldreomsorgen till parklekarna.   
7. Östermalms stadsdelsnämnd omfördelar 100 tkr från 
äldreomsorgen till socialtjänsten. 
8. Att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att månadsvis 
återkomma till nämnden om en uppföljning av kontinuiteten i 
hemtjänsten på enhetsnivå.  
9. Att stadsdelsförvaltningen får i uppdrag att månadsvis 
återkomma till nämnden om en uppföljning av barngruppernas 
storlek på enhetsnivå.   
Att därutöver anföra: 
Äldreomsorgen 
Äntligen ser vi förhoppningsvis ljuset i tunneln av pandemin och 
det är dags att i högre utsträckning återgå till stadsdelens ordinarie 
arbete. Redan i T1 såg vi i befolkningsprognosen från Sweco att 
andelen som är över 80 år ökar med 22,1 % de kommande åren. 
Detta ställer krav på planering av äldreomsorgen för att bemöta det 
ökade behovet av hemtjänst och vård-och omsorgsboenden. För de 
äldre på Östermalm planeras flera satsningar för en bättre och 
värdig ålderdom. Bland dessa kan nämnas DigiCenter och Digital 
fixartjänst, språksatsningar för medarbetare inom äldreomsorgen 
och Trygg senior.  
En viktig fråga för den grönblå majoriteten är, och har varit under 
många år, att öka kontinuiteten inom hemtjänsten. Efter pandemin 
bedöms andel hemtjänsttimmar och individer kunna öka och då 
behöver arbetet med att säkerställa n god kontinuitet intensifieras. 
För att följa detta viktiga arbete önskar nämnden få en uppdatering 
på varje sammanträde om hur siffrorna utvecklas på respektive 
enhet inom hemtjänsten i egen regi.  
Förskola 
Östermalmsförskolor bedriver ett fantastiskt arbete år efter år och 
får fina betyg i vår årliga förskole undersökning. För oss i den 
blågröna majoriteten är det avgörande att vi har en hög 
personaltäthet i förskolan och eftersom Östermalm är en 
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socioekonomiskt starkare stadsdel än fler andra får vi inte ta del av 
de flesta socioekonomiska kompensationsnycklarna som många 
andra i nämnder i staden får ta del av. Mot bakgrund av detta vill vi 
framöver bevaka personaltätheten på enhetsnivå och få en dragning 
av detta på varje nämnd.  
Julkul på Östermalm  
Under mandatperioden har den grönblå majoriteten valt att sätta 
guldkant till jul för stadsdelens äldre och för brukarna i 
socialtjänsten. Bakgrunden till satsningen är att motverka ensamhet, 
psykisk ohälsa och att få nya människor att mötas. Satsningarna 
inom äldreomsorgen beslutades för 2021 redan i början på året. 
Inom äldreomsorgen vill vi se riktade satsningar till både boende på 
vård- och omsorgsboende, inom dagverksamheterna och i 
hemtjänsten. Exempel på insatser kan vara extra god julmat, fika, 
utflykter, musikunderhållning och icke biståndsbedömt besök i 
hemtjänsten under julhelgen. Satsningen ska även komma 
personalen till del. 
Självklart ska satsningen även i år komma brukare och personal i 
socialtjänsten till del, därav gör vi en omfördelning av vårt 
prognostiserade överskott till socialtjänsten. Precis som inom 
äldreomsorgen riktar sig satsning både till våra gruppbostäder och 
till vår nyöppnade verksamhet Startpunkten som invigs inom kort. 
Nu vill vi även skala upp satsningen för att omfatta stadsdelens 
yngsta inför jul. Vi vill se exempelvis julmat, fika, pyssel och roliga 
aktiviteter för våra barn i förskolan och i våra parklekar under hela 
december. Satsningen ska även komma personalen till del. 
Satsningar inom dagverksamheten i socialpsykiatrin, parklekarna 
och äldreomsorgens dagverksamheter ska marknadsföras.  
Ekologisk mat 
Målet för andelen inköpta ekologiska måltider är en del av arbetet 
för att nå målen i agenda 2030. Varken 2020 eller i tertialrapport 2 
för 2021 nås målet. Staden har tagit fram en matstrategi som 
förvaltningen 2019 anmält till nämnden att vi ska följa. Det är 
viktigt med en närmare analys om varför målen inte nås och 
åtgärder för förbättring.  
Parkvandringar 
Östermalms parker - våra gemensamma gröna vardagsrum – har 
under det senaste året varit än mer viktiga, när mycket annat varit 
stängt eller inställt till följd av pandemin. Att det är snyggt och 
tryggt i våra parker är centralt för oss i den grönblå majoriteten. För 
att identifiera platser som ofta uppfattas skräpiga eller otrygga vill 
vi åta medborgarna kunna visa och diskutera detta med 
representanter från nämnd och förvaltning. Mot bakgrund av detta 
vill vi att regelbundna parkvandringar genomförs i våra parker och 
att dessa annonseras för medborgarna innan.  

Beslutsgång 

Nämnden ställer sig bakom förvaltningens förslag punkt 1-4 
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Ordföranden ställer proposition på yrkande 5 från Andréa Hedin 
m.fl. (M), Joakim Rönnbäck (L), Vivianne Gunnarsson m.fl. (MP), 
Caroline Blomberg (C)  och finner att nämnden har beslutat enligt 
yrkandet. 

Särskilt uttalande 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. 
(V)lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Under pandemin har stadsdelsnämndens verksamheter påverkats 
mycket och många medarbetare har fått ställa om sin verksamhet 
flera gånger om. Att möta helt nya utmaningar varje vecka kostar på 
och medarbetarna har fått arbeta hårt under lång tid nu. De förtjänar 
de bästa förutsättningar för detta arbete, bättre än vad de nu har med 
den blågröna majoritetens budget. 
Östermalms stadsdelsnämnd har ett prognosticerat överskott om 
drygt 30 miljoner kronor, vilket kan användas för att stärka våra 
verksamheter under denna svåra tid. Överskottet beror bland annat 
på de satsningar på statsbidrag som tillförts för att stötta landets 
kommuner under denna svåra tid. 
Framöver behöver vi satsa större resurser för att förbättra 
arbetsvillkoren och arbetsmiljön. Det krävs även långsiktiga 
kompetensutvecklingsmedel med fokus på fortbildningsbehovet i 
förskola, socialtjänst, LSS och äldreomsorg.  
Förskolan 
Det finns mycket bra att skriva om förskolorna på Östermalm och 
det är glädjande att de kommunala förskolorna i vår stadsdel får så 
gott resultat i undersökningen. Den visar också att Östermalm 
överlag är mer nöjda föräldrar än staden i övrigt. Personalen har 
utfört ett fantastiskt arbete med att främja barnens tidiga utbildning 
trots försvårade förutsättningar och man har fått förändra arbetssätt i 
stor utsträckning. Vi vill fortsättningsvis föra fram att den 
bemanningsenhet som vi tidigare föreslagit hade underlättat 
bemanningen på Östermalm  
Tertialen visar att målen för en del områden bara delvis förväntas 
uppfyllas men att kan vara  variationer mellan förskoleområdena 
som 50-71 procent. Detta gäller till exempel dokumentation av 
barnens utveckling och lärande.  Det vore  i det sammanhanget 
klokt att använda en del av det överskott som finns för att förbättra 
kompetensutvecklingen inom förskolan. 
Äldreomsorg 
Vi vill återigen lyfta fram det viktiga arbete som utförs av 
människor som arbetar inom äldreomsorgen. Vi menar att det är 
högt prioriterat att ge äldre på Östermalm en god välfärd i allmänhet 
och begränsa smittspridningen under Coronapandemin i synnerhet. 
Det antal personal en hemtjänsttagare med minst två besök om 
dagen möter under en 14-dagarsperiod ligger över målvärdet (11,9 
och 10). Detta innebär att kontinuiteten inom hemtjänsten måste 
förbättras. 
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Socialtjänsten 
Socialtjänsten omfattar ett flertal områden och det finns en del 
områden som är värda att uppmärksamma särskilt. Det gäller andel 
utredningar av barn och unga där barnet varit delaktigt och fått 
återkoppling samt andel utredningar av barn och unga i vilka 
skola/förskola vidtalas. Viktigt att nämnden får återkoppling hur 
arbetet sker i dessa frågor. 
Ekologiska livsmedel 
Årsmålet nås inte varför man behöver arbeta vidare på att nå målet. 
Höga merkostnader och tidigare ingångna avtal anges vara orsak till 
att målet inte uppnås.  Stadsdelen bör stödja verksamheterna än 
mera vad gäller kunskap och inköp av ekologiska måltider. 
Park och miljö 
Östermalm har många fina parker och grönområden. Det är bra att 
förvaltningen arbetar hårt med att skapa goda möjligheter för 
människor att vistas där. Det finns emellertid en del områden i norra 
stadsdelen som behöver åtgärdas för att bli tryggare, säkrare och 
trevligare. En bättre samordning och ansvarsfördelning mellan 
Statens Fastighetsverk, Djurgårdsförvaltningen och staden skulle 
också vara önskvärd. 
Göran Ek m.fl. (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Tertialrapport 2 har inkommit till stadsdelsnämnden som ger en 
överblick kring förvaltningens arbete i relation till 
kommunfullmäktiges inriktningsmål.   
Sverigedemokraterna ser positivt på att ett flertal inriktningsmål ser 
ut att uppfyllas under verksamhetsåret, samt att många 
verksamheter håller hög kvalitet Detta till trots kan det konstateras 
att en rad för stockholmarna viktiga frågor försummats genom de 
inriktningsmål som satts upp av kommunfullmäktige, samt hur de 
följs upp.  
 I en situation där den allmänna samhällsdebatten präglas av 
reportage om grov kriminalitet och en betydande andel av 
befolkning känner sig otrygga på kvällar och i offentliga miljöer 
anser vi att inriktningsmålen är otillräckliga, och att mer behövs 
göras. Trots att brottsbekämpning är en i stor utsträckning nationell 
fråga finns det otaliga trygghetsfrämjande förslag, som 
Sverigedemokraterna tidigare presenterat, som kan spela en 
avgörande roll. 
 Utvecklingen av Stockholms infrastruktur har sedan länge 
prioriterat vissa samhällsgrupper framför andra, och därigenom 
banat väg för en ordning där de som är beroende av bil 
bortprioriteras till förmån för andra grupper. Det är 
Sverigedemokraternas bestämda uppfattning att transportslag inte 
ska vara avgörande när det gäller rätten till god framkomlighet och 
möjlighet att få vardagen att gå ihop. Dieselförbud, vidare 
uppskjutning av östralänken och utbyggnad av cykelbanor på 
bekostnad av bilväg är bara ett fåtal exempel på hur möjligheterna 
till framkomlighet försämras i Stockholm. 
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 Inriktningsmålet att Stockholm byggs attraktivt är även det 
kontroversiellt. Tillbyggnaden av Liljevalchs och de starka 
protesterna, som i sig bara är toppen på ett isberg, pekar tydligt på 
diskrepansen mellan folkviljan och de styrande i frågan om hur 
Stockholm utvecklas. Även här har Sverigedemokraterna länge 
understrukit behovet av en mer folkförankrad inriktning där även 
medborgarnas uppfattning av skönhet tas i beaktande.  
 Den presenterade tertialrapporten visar på hur förvaltningens arbete 
i många avseenden går i en positiv riktning, medan det i många 
avgörande fall går mot fel håll på grund av feltänkta inriktningsmål 
uppsatta av stadshusmajoriteten. Sverigedemokraterna kommer 
även fortsatt att arbeta för ett tryggare och mer demokratiskt 
Stockholm. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/671-1 Tertialrapport 2 Östermalms 
stadsdelsnämnd 

 ÖST 2021/671-2 Bilaga 1 Ekonomi  
 ÖST 2021/671-3 Bilaga 2 Uppföljning 

klimatinvesteringsprojekt 
 ÖST 2021/671-4 §5 den 23 september 2021, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Tertialrapport 2 - 2021 Östermalms 
stadsdelsnämnd 
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§ 6 
Skrivelse om Trygghetsvandring på Strandvägen  
ÖST 2021/501 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skribenterna föreslår att förvaltningen, i samverkan med boende, 
polisen, näringsidkare och nämnd senast i augusti 2021 anordnar en 
trygghetsvandring på Strandvägen samt att trygghetsvandringen 
sker enligt Folkhälsomyndighetens rekommendationer.  
Den temporära platssamverkan med trafikkontoret och 
polismyndigheten kring Strandvägen som nämnden fattade beslut 
om i april har under slutet av våren och sommaren föranlett ett antal 
åtgärder på platsen. Trafikkontoret kommer att utvärdera de fysiska 
åtgärder som de ansvarat för under hösten. Förvaltningen ställer sig 
positiv till förslaget och att i samband med trafikkontorets 
utvärdering bjuda in till en trygghetsvandring, förutsatt att en sådan 
går att genomföra utifrån rådande restriktioner. Syftet med 
trygghetsvandringen skulle då vara att fånga upp upplevelser av 
genomförda åtgärder men även behov, erfarenheter och synpunkter 
inför eventuella framtida åtgärder på Strandvägen. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/501-2 Svar på skrivelse om trygghetsvandring på 
Strandvägen 

 ÖST 2021/501-1 Skrivelse om Trygghetsvandring på 
Strandvägen 

 ÖST 2021/501-3 §6 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Skrivelse om Trygghetsvandring på 
Strandvägen 
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§ 7 
Skrivelse om inrättande av ett digitalt näringslivsråd  
ÖST 2021/502 
 

Beslut  
Östermalms nämnd godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 
svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid nämndsammanträdet den 22 juni 2021 inkom Birgit Marklund 
Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. (V) med en skrivelse om att 
inrätta ett digitalt näringslivsråd. Nämnden beslutade att överlämna 
skrivelsen till förvaltningen för besvarande. 
I skrivelsen framförs att arbetslösheten på Östermalm har förvärrats 
under pandemin och att den förväntas öka under första halvåret 
2021. Skribenterna uttrycker att det finns en risk att antalet 
konkurser ökar i pandemins spår, och vidare att ett samarbete med 
näringslivet genom ett digitalt näringslivsråd skulle kunna stärka det 
lokala företagsklimatet och möjliggöra en bra dialog mellan 
näringslivet och stadsdelsförvaltningen. Skribenterna föreslår att 
förvaltningen får i uppdrag att utreda förutsättningarna för att inrätta 
ett digitalt näringslivsråd på Östermalm. 
Den 1 oktober 2021 ska en digital företagsdialog hållas för 
företagare på Östermalm. Dialogen samordnas av Stockholm 
Business Region och genomförs i samarbete med 
stadsdelsförvaltningen och andra berörda förvaltningar inom staden. 
Förvaltningen anser att detta forum lämpar sig bra till att undersöka 
hur dessa företagare vill ha kontakt med staden och i vilka frågor de 
önskar stöd. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 
förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/502-2 Svar på skrivelse om inrättande av digitalt 
näringslivsråd 

 ÖST 2021/502-1 Skrivelse om inrättande av ett digitalt 
näringslivsråd 

 ÖST 2021/502-3 §7 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Skrivelse om inrättande av ett digitalt 
näringslivsråd 
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§ 8 
Skrivelse om visselblåsare och tysta arbetsplatser  
ÖST 2021/389 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
  
 

Sammanfattning av ärendet  
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. (V) har den 
27 maj 2021 inkommit med en skrivelse om visselblåsare och tysta 
arbetsplatser. Östermalms stadsdelsförvaltning delar uppfattningen 
från skrivelsen om att alla anställda ska ha rätt att larma om 
missförhållanden på arbetsplatsen utan att riskera repressalier från 
arbetsgivaren.  
Stadsdelsförvaltningen har flera olika rutiner och anmälningsvägar 
för medarbetare att anmäla oegentligheter och missförhållanden på 
arbetsplatserna. Samtliga rutiner är publicerade på intranätet och 
ingår i stadsdelsförvaltningens introduktion. Östermalms 
stadsdelsförvaltning arbetar också aktivt för en tillåtande kultur och 
har nolltolerans gällande tystnadskultur. Vi som arbetsgivare har en 
skyldighet att utreda samtliga anmälningar och indikationer om 
missförhållanden. 
Meddelarfriheten ger offentligt anställda en grundlagsskyddad rätt 
att utan att riskera repressalier göra anmälan och offentliggöra om 
oegentligheter på den egna arbetsplatsen. Den 1 januari 2017 
stärktes skyddet ytterligare till att omfatta även privat anställda 
genom den så kallade ”visselblåsarlagen”. 
I oktober 2019 antog EU ett ”visselblåsardirektiv” som gäller från 
och med den 17 december 2021. Direktivet stärker skyddet 
ytterligare genom att göra det lättare för individer att rapportera om 
oegentligheter, både inom offentlig och privat sektor. Kommuner 
och regioner har fram till den 17 juli 2022 på sig att inrätta interna 
rapporteringskanaler som direktivet krav ställer. 
För att kunna leva upp till det nya ”visselblåsardirektivet” arbetar 
Stockholm stads juridiska avdelning just nu med att ta fram 
ramverket för rapporteringssystemet och visselblåsarfunktionen. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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Handlingar i ärendet 
 ÖST 2021/389-2 Svar på skrivelse om visselblåsare och tysta 

arbetsplatser 
 ÖST 2021/389-1 Skrivelse om visselblåsare och tysta 

arbetsplatser.  
 ÖST 2021/389-3 §8 den 23 september 2021, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Skrivelse om visselblåsare och tysta 
arbetsplatser 
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§ 9 
Revidering av lokala regler för föreningsstöd  
  
Anmälan om jäv 
Fredrik Boeke (S) anmäler jäv och lämnar mötet. 
ÖST 2021/638 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner reviderade lokala regler för 
föreningsstöd, i enlighet med bilaga 1. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid sammanträdet i februari 2021 beslutade nämnden att uppdra till 
förvaltningen att utarbeta förslag på revidering av lokala regler för 
föreningsstöd, samt att övergå till att utlysa en ansökningsperiod för 
föreningsstöd per år, istället för två. 
Förvaltningens förslag till reviderade regler utgår från stadens 
Riktlinjer avseende förenings- och kulturstöd – demokrativillkor, 
som beslutades av kommunfullmäktige 31 maj 2021. Reglerna har 
även reviderats med utgångspunkt i att stödet ska fördelas en gång 
per år. Därutöver har ett antal förtydliganden och redaktionella 
förändringar gjorts. 
Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner reviderade lokala 
regler för föreningsstöd, i enlighet med bilaga 1. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/638-1 Revidering av lokala regler för 
föreningsstöd 

 ÖST 2021/638-2 Bilaga 1. Reviderade lokala regler för 
föreningsstöd 

 ÖST 2021/638-3 Bilaga 2. Befintliga lokala regler för 
föreningsstöd 

 ÖST 2021/638-4 §9 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Revidering av lokala regler för 
föreningsstöd 
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§ 10 
Remiss av Revidering av 
förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för upphandling av 
privata utförare till stadens valfrihetssystem för 
hemtjänsten  
ÖST 2021/510 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd överlämnar förvaltningens 
tjänsteutlåtande som sitt yttrande till kommunstyrelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Östermalms stadsdelsnämnd har fått ärende om reviderat 
förfrågningsunderlag för upphandling av privata utförare av 
hemtjänst på remiss för yttrande till kommunstyrelsen senast 12 
oktober 2021. 
Förslaget beslutades i äldrenämnden 15 juni. Revideringar har 
gjorts utifrån erfarenheter av coronapandemin och berör framförallt 
kontinuitet, arbetsledning, personalens kompetens, arbetsmiljö och 
miljö. 
Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget i sin helhet. De skärpta 
kraven på andel utbildad personal är bra och nödvändiga, men 
förvaltningen vill betona att det redan idag är svårt att rekrytera 
utbildade undersköterskor och vårdbiträden och att det därför kan 
bli svårt att få höjningen till stånd inom den tidsperiod som anges. 
Förvaltningen bedömer också att om den föreslagna ökningen av 
andel undersköterskor ska ge önskad effekt så behöver också arbetet 
organiseras så att undersköterskor verkligen utför omvårdnadsarbete 
medan vårdbiträden mer är inriktade mot serviceinsatser. Det ställer 
i sin tur stora krav på uppföljning av avtalen. 
Förvaltningen bedömer att det finns ett ökat behov av kompetens att 
bemöta enskilda med psykisk ohälsa och missbruk och efterfrågar 
därför en tydligare beskrivning av detta. Förvaltningens erfarenhet 
är att det inte alltid täcks av en undersköterskeutbildning. 
Förvaltningen anser vidare att skrivningen om inom vilken tidsrymd 
utförare ska kunna ta emot nya ärenden bör harmoniera med Lag 
(2017:162) om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och 
sjukvård, LUS, för att ge enskilda en hemgång med god kontinuitet. 
Förvaltningen välkomnar punkten som beskriver krav på fordon, 
men anser också att frågan är komplicerad och kan innebära en 
målkonflikt mellan höga krav av miljöskäl och ekonomiska 
konsekvenser som påverkar företagares möjlighet att vara utförare i 
stadens valfrihetssystem. 
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Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 

Andréa Hedin m.fl. (M), Joakim Rönnbäck (L),  Vivianne 
Gunnarsson (MP) och Caroline Blomberg (C) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
Under lång tid har normen för service och omvårdnad/vård av äldre 
varit att den i första hand ska utföras i hemmet. Även om den 
grönblå majoriteten arbetar aktivt för att de som är äldre och vill 
komma in på ett vård- och omsorgsboende ska få gör det, vill 
många bo kvar hemma. Detta har inneburit att allt fler med stora 
omvårdnadsbehov bor kvar i sitt eget hem. Detta ställer ökande krav 
på kompetens hos hemtjänsten. I remissen anges ett ökat krav på 
utbildning som utförare har till den 1 januari 2024 att klara. Kravet 
anges till att 80 % av personalen ska vara utbildad varav minst 50 % 
ska ha vårdbiträdesutbildning om lägst 800 gymnasiepoäng utifrån 
nationella yrkespaketet för vårdbiträden vård och omsorg, minst 30 
% ska ha yrkesförberedande utbildning från vård och 
omsorgsprogrammet eller 1500 poäng utifrån nationella 
yrkespaketet för undersköterskor vård och omsorg eller 
motsvarande äldre utbildning. 
Vi menar att kravet är lågt satt och att arbete med äldre måste 
värderas upp så att all personal har minst vårdbiträdesutbildning. 
Äldreomsorgens kvalitet måste förbättras om det ska vara möjligt 
att sköra äldre ska kunna tas om hand hemma. Det innebär också att 
personalens möjlighet att kommunicera måste förbättras. Vi 
välkomnar kravet att personalen ska behärska svenska i tal och 
skrift motsvarande svenska 1 eller svenska som andra språk 1 
motsvarande 100 gymnasiepoäng. Detta bör vara ett krav från dag 
ett. Språkkompetensen behöver också kontinuerligt följas upp. Vi 
delar även förvaltningens synpunkt att personalen bör arbeta mer 
flexibelt så att undersköterskeutbildade i större utsträckning utför 
omvårdnad medan vårdbiträden utför andra uppgifter. Detta ställer 
dock ökade krav på arbetsledning, vilket bör framgå. 
Instämmande av Maria Stenson (KD) 
Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. (V) 
lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Äldreförvaltningen har arbetat fram ett förslag till revidering av 
förfrågningsunderlag för upphandling av privata utförare till stadens 
valfrihetssystem för hemtjänst utifrån erfarenheter från Covid-19. 
Förvaltningen anger att den röda tråden för revideringen framförallt 
är kopplad till kontinuitet, arbetsledning, personalens kompetens, 
arbetsmiljö och miljö. 
Fortsatt kommunalt ickeval 
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Vi anser att ickevalsalternativet ska fortsätta vara verksamhet i egen 
regi. Staden har testat ett antal varianter för den lilla gruppen som 
inte kan, vill eller orkar välja hemtjänstutförare i stadens LOV-
system, med varierande resultat. Vi är övertygade om att det är 
enklast om kommunens hemtjänst har uppdraget och anser att den 
administrativa bördan då blir allra minst på 
stadsdelsförvaltningarna. Då kan biståndsbedömarna ägna tid åt 
annat än leta efter den närmaste utföraren. Är brukaren missnöjd så 
finns det möjlighet att byta till en annan utförare när kraft, ork och 
vilja finns.  
Ökad informationsöverföring från arbetsledning en 
En tillgänglig och närvarande arbetsledning är viktig för 
personalens arbetssituation och för kvaliteten i verksamheten. En 
brist som uppenbarat sig under det gångna året är just 
informationsöverföringen och det är positivt att förvaltningen nu 
skärper kraven. 
Tydligare om Lex Sarah  
Det har visat sig att det är vanligare att lex Sarah-anmäla inom 
kommunal verksamhet och det är viktigt att även de privata 
företagen tar sitt ansvar och ger personalen förutsättningar att i ett 
öppnare och tryggare klimat våga anmäla missförhållanden. Det är 
en lagstadgad skyldighet som staden måste säkerställa efterföljs i 
den skattefinansierade äldreomsorgen. Vidare är det positivt att 
skyldigheten att omedelbart informera beställande nämnd om 
inkommen lex Sarah-rapport definieras i förfrågningsunderlaget. 
Kompetenskrav oavsett anställningsform 
Vi är glada att den borgerliga majoriteten stöder våra krav på 
kompetenskrav oavsett anställningsform.  Det är glädjande att detta 
nu förtydligas i förfrågningsunderlaget, men för att det ska ge 
verklig effekt och för att staden ska kunna följa utvecklingen anser 
vi att utförarna regelbundet ska redovisa kompetensen hos de 
anställda för äldrenämnden. 
 Anställningsformer för kvalitet och kompetens 
Det är positivt den borgerliga majoriteten nu förstått vikten av att 
vara en attraktiv arbetsgivare som kan erbjuda goda 
anställningsvillkor för sina anställda. Vi måste skapa förutsättningar 
för dem som redan arbetar inom vård och omsorg att vilja, orka och 
kunna arbeta kvar. Otrygga anställningar kommer varken leda till 
ett hållbart arbetsliv eller en högre kvalitet i utförandet av 
hemtjänsten för den enskilde. Inte heller kommer fler händer att 
lockas till att vilja arbeta med vård och omsorg.  
Det är därför positivt att skrivningen om timavlönade som den 
borgerliga majoriteten vid den senaste revideringen av 
förfrågningsunderlaget strök nu är tillbaka. Likaså är det positivt att 
majoriteten nu skärper skrivningen om heltidsanställningar. Detta är 
något vi vill se uppföljningar på för att fortsätta arbetet för ett 
arbetsliv som håller. 
Samverkan och informationsöverföring 
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Granskningen av stadens revisorer har visat på väsentliga brister i 
samverkan mellan Region Stockholm och länets kommuner kring 
utskrivningsklara patienter från slutenvård och gör bedömningen att 
samverkan inte sker i den form som parterna kommit överens om 
men menar att ansvaret för detta dock inte primärt är stadens. 
Utsedd vårdkontakt, inom primärvården, ska kalla till SIP inom tre 
dagar efter underrättelser att patienten är utskrivningsklar. Statistik 
visar att så skett vid cirka 10 procent av genomförda utskrivningar. 
Det finns dock inget hinder för kommunen att kalla till SIP. Av 
förarbetena till LUS framgår samtidigt att om den fasta 
vårdkontakten inte fullföljer sitt kallelseansvar är kommunen inte 
förhindrad att på eget initiativ kalla till samordnad individuell 
planering.  
Av någon anledning ändrade stadens politiska ledning i 
uppdragsbeskrivningen och förfrågningsunderlaget för hemtjänst 
när en SIP ska upprättas. Enligt lag ska en SIP upprättas när en är 
en enskild person, oavsett ålder, har behov av insatser från 
socialtjänsten och från hälso- och sjukvården, om det finns behov 
av det och om den enskilde samtycker. I underlagen ändrades detta 
till att en SIP kan upprättas. Det är bra att det nu ändras tillbaka, så 
att det är tydligt för alla utförare att en SIP alltid ska upprättas under 
ovanstående förutsättningar. 
Lokal  
Även denna förändring är i rätt riktning då ett mindre geografiskt 
område kommer att bidra till en bättre arbetssituation samt en högre 
personalkontinuitet. 
Ekonomisk och finansiell ställning  
En positiv förändring som kan bidra till att hålla oseriösa aktörer 
borta från stadens hemtjänst. 
Ansvarig för den dagliga driften 
Även detta är en positiv förändring som kommer att bidra till en 
högre kvalitet inom äldreomsorgen. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/510-5 Svar på remiss av revidering av 
förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för upphandling av 
privata utförare till stadens valfrihetssystem för hemtjänsten 

 ÖST 2021/510-1.1 Bilaga 1 Äldreförvaltningens 
tjänsteutlåtande  

 ÖST 2021/510-3 Bilaga 2 Reviderat förfrågningsunderlag 
 ÖST 2021/510-4 Bilaga 3 Protokollsutdrag från 

äldrenämndens sammanträde § 11 
 ÖST 2021/510-6 §10 den 23 september 2021, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Remiss av Revidering av 
förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för upphandling av 
privata utförare till stadens valfrihetssystem för hemtjänsten 
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§ 11 
Remiss av motion om elektrifiering av hemtjänsten  
ÖST 2021/298 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Clara Lindblom, Rikard Warlenius och Robert Mjörnberg (alla V) 
har skrivit en motion där de föreslår att äldrenämnden, att i samråd 
med miljö- och hälsovårdsnämnden, ska uppdras att ta fram förslag 
till nytt förfrågningsunderlag för upphandlad hemtjänst där det 
klargörs att fordon som ingår i uppdraget ska vara miljöbil 
spjutspets, enligt stadens definition. De föreslår vidare att 
förfrågningsunderlaget ska specificera hur uppföljning av kraven 
ska gå till för att säkerställa efterlevnad samt att förslag ska lämnas 
om vilken nämnd som ska ansvara för uppföljningen. 
Ur klimatsynpunkt bedömer förvaltningen att det är viktigt att 
tillämpa höga krav, helst på spjutspetsnivå. Samtidigt finns risk för 
målkonflikt då det för företagen kan innebära ekonomiska 
konsekvenser i form av ökade investeringskostnader. Om 
konsekvensen då blir att färre företag kan bli utförare har det 
påverkan både på stadens valfrihetssystem och på stadens 
målsättning att skapa goda förutsättningar för företagare. 
Det är viktigt att följa upp att krav som ställs vid upphandlingar 
efterlevs. Förvaltningen har emellertid ingen synpunkt eller förslag 
rörande exakt hur denna uppföljning ska göras eller vilken av de två 
föreslagna nämnderna som är mest lämpad för uppdraget. 
  
 

Yrkanden 

Jaime Barrios m.fl. (V) yrkar att delvis godkänna förvaltningens 
utlåtande samt att därutöver anföra följande: 
Den senaste IPCC-rapporten fastslår att vi behöver vidta kraftiga 
och snabba insatser för att radikalt minska våra utsläpp för att 
bromsa effekterna av klimatförändringarna. I ljuset av detta bör 
Stockholm stad agera för att med tillgripliga medel accedera 
omställningen till ett fossilfritt samhälle i linje med satta planer. 
Ansvaret för detta ligger inte bara i stadens egen verksamhet utan 
sträcker sig även till privata utförare av kommunal verksamhet, 
varför en kravställarna i upphandlingarna för privata aktörer 
rimligen bör inkludera att fordon som ingår i uppdraget ska vara 
miljöbil spjutspets enligt stadens definition.  
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Det är bara en tidsfråga innan fordonsflottan för alla verksamma 
aktörer ska bytas ut i linje med målsättningarna för en fossilfri och 
klimatpositiv stad. Dessutom finns nu gynnsamma regler inom 
bonus-malus-systemet som ger ytterligare skäl för de privata 
aktörerna att göra fordonsbytet nu. Att valfriheten skulle begränsas 
är ingen självklarhet. Alla aktörer på marknaden skulle behöva leva 
upp till samma krav. Om regeländringen aviseras i förväg finns det 
tid för samtliga aktörer att vidta de åtgärder vi ändå ser som 
nödvändiga inom kort. 
 Stadsdelens egna erfarenheter av övergång till elbil visar också att 
verksamheterna lämpar sig mycket väl för elbilar, även de med 
kort-medel-räckvidd. I övrigt bör hemtjänsten i största möjliga mån 
organiseras lokalt, för att minska onödig biltrafik överlag. 
 Hållbara Upphandlingar har lyfts fram som ett särskilt 
verkningsfullt instrument för att bidra till positivt hållbarhetsarbete. 
Om Stockholm stad kan påskynda omställningen genom att ge 
incitament via upphandlingskraven ger det också positiv effekt på 
stadens egen måluppfyllnad på området.  
  

Beslutsgång 

Ordförande ställde yrkandet från Jaime Barrios m.fl. (V) mot 
förvaltningens förslag till beslut.  
Ordförande finner att nämnden ställde sig bakom förvaltningens 
förslag. 
  

Särskilt uttalande 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) lämnar särskilt uttalande enligt 
följande: 
Det är glädjande att se att förvaltningen instämmer i behovet av att 
tillämpa höga krav, helst på spjutspetsnivå. Vi anser att stadens 
verksamheter måste göra en gemensam kraftansamling och använda 
alla tillgängliga verktyg för att nå målet om en fossilfri stad 2030. 
Att ställa högre krav på de många privata utförare som finns är ett 
viktigt steg i omställningsprocessen.   
  
Reservationer 
Jaime Barrios m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/298-2 Svar på remiss av motion om elektrifiering 
av hemtjänsten. 

 ÖST 2021/298-3 Bilaga Motion Elektrifiering av hemtjänst 

Sida 26 (51)



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-09-23 

 ÖST 2021/298-4 §11 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av motion om elektrifiering av 
hemtjänsten 
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§ 12 
Remiss av Motion om att utöka antalet båtplatser i 
Stockholm  
ÖST 2021/518 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
Östermalms stadsdelsnämnd delger Kungliga Djurgårdens 
förvaltning svar på remissen. 
Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Peter Wallmark (SD) har i en motion till kommunfullmäktige 
föreslagit att utöka antalet båtplatser genom att utöka antalet platser 
i befintliga anläggningar samt att nya hamnanläggningar anläggs. 
Förslagsställaren önskar även en redovisning hur nya båtplatser kan 
ingå som en del i ny bebyggelse som planeras i vattennära lägen. 
Förvaltningen bedömer det inte som möjligt att anlägga nya 
hamnanläggningar för fritidsbåtar inom stadsdelsområdet på den 
mark där Stockholm stad är markägare förutom den småbåtshamn 
som är planerade inom Norra Djurgårdsstaden.  
Nya hamnanläggningar skulle medföra stor påverkan på natur- och 
kulturmiljön i Nationalstadsparken. 
Förvaltningen är positiv till förslaget till att undersöka möjligheten 
att utöka antalet platser i befintliga båtklubbar för att på så sätt öka 
det totala antalet båtplatser i Stockholm. 
  
 

Yrkanden 

Göran Ek m.fl. (SD) yrkar att Östermalms stadsdelsnämnd 
beslutar att föreslår för kommunfullmäktige att bifalla motionen 
samt att därutöver anföra följande: 
En motion från Sverigedemokraterna har inkommit till 
stadsdelsnämnden syftande till att utöka antalet båtplatser i 
Stockholm, och därmed underlätta båtägandet. 
Sverigedemokraterna vill att båtägandet ska underlättas för 
stockholmarna och vara en av många faktorer som gör staden till en 
attraktiv plats bo i. Att åka båt är för många stockholmare en 
omistlig del av sommar och semester – stadens tillgång till vatten 
och närhet till skärgården gör Stockholm attraktivt. Trots en tydlig 
efterfrågan av båtplatser är dagens arbete för att tillmötesgå denna 
långt ifrån tillräcklig. Genom att utöka antalet båtplatser, anlägga 
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nya båtklubbar och i större utsträckning inkludera båtplatser vid 
planerande av nya stadsdelar kan ett båtvänligare Stockholm 
skapas. 

Beslutsgång 

Ordförande ställde yrkandet från Göran Ek m.fl. (SD) mot 
förvaltningens förslag till beslut.  
Ordförande finner att nämnden ställde sig bakom förvaltningens 
förslag. 
  

Reservationer 
  
Göran Ek m.fl. (SD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/518-4 Svar på remiss av motion om att utöka 
antalet båtplatser i Stockholm 

 ÖST 2021/518-5 Bilaga Svar på remiss av motion om att 
utöka antalet båtplatser i Stockholm 

 ÖST 2021/518-6 §12 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av Motion om att utöka antalet 
båtplatser i Stockholm 
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§ 13 
Remiss av "Mer relevant än någonsin. Biblioteksplan för 
Stockholms stad 2022-2025"  
ÖST 2021/495 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Östermalms stadsdelsnämnd har fått Mer relevant än någonsin. 
Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025 på remiss, för 
yttrande till kommunstyrelsen senast den 1 oktober 2021. 
Biblioteksplan 2022-2025 pekar ut riktningen för bibliotekets roll i 
att bidra till en stad som är världsledande i att leva upp till 
mänskliga rättigheter och barnrätt, där mångfald, innovationer, 
nytänkande och tillgänglighet är ledord. Förvaltningen välkomnar 
förslaget till ny biblioteksplan som strategiskt pekar ut stadens 
viljeriktning framåt. Förvaltningen ser positivt på de strategiska 
förflyttningar som beskrivs och anser att planen är väl underbyggd 
och ambitiös. 
Det är även positivt att samverkan med stadsdelarna och då särskilt 
stadens förskolor lyfts fram. Förvaltningen anser dock att äldres 
perspektiv inte lyfts i tillräcklig omfattning. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

Särskilt uttalande 

Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl. 
(V)lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Förslaget på biblioteksplan för 2022-2025 är en genomarbetad och 
gedigen produkt som bygger på ett arbetssätt där man lyssnat på 
Stockholmarnas erfarenheter och behov av biblioteksverksamheten i 
staden. Staden växer, biblioteksbesökarnas och läsarnas 
beteendemönster har förändrats kraftigt över tid vilket fodrar att 
biblioteken behöver anpassa sin verksamhet för att möta 
stockholmarna på ett bättre sätt. 
En biblioteksplan för Stockholm ska säkerställa en likvärdig 
biblioteksstandard och biblioteksservice över hela staden. Vi vill 
därför lyfta vikten av äldres möjligheter till bra och tillgänglig 
läsning. Pandemin har visat oss att många äldre negativt upplevt 
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isolering och brist på stimulans. Äldres perspektiv i 
biblioteksplanen är viktig och detta borde beaktas. 
Vi vill dock vara tydliga med att strategiska förflyttningar behöver 
ske varsamt och med eftertanke. När biblioteken får ett förändrat 
uppdrag på strukturell nivå måste man säkerställa att det inte sker 
på bekostnaden av en likvärdig tillgång till biblioteken för alla 
stockholmare oavsett utbildningsbakgrund eller var i staden man 
bor. 
Nodbibliotek är bra, men medför risker 
Det finns flera vinster att göra när biblioteken går från ett lokalt 
bestånd till en gemensam boksamling. En modern logistikkedja där 
det blir lättare för användarna att beställa böcker kan innebära 
förbättrad service och effektiviseringar av biblioteksverksamheten 
där mängden transporter minskas och resurser frigörs till att 
förbättra programverksamheten. 
Däremot finns det problem och risker med att från lokala bestånd 
till en så kallad flytande samling. För att en flytande samling ska 
fungera fullt ut och stärka likvärdigheten behöver beteendemönstret 
se liknande ut i hela staden, vilket inte är fallet idag. Särskilt viktigt 
är det att barnböcker inte ingår i stadens gemensamma bestånd utan 
att varje enskilt bibliotek har en barnavdelning där böckerna ingår i 
det egna beståndet 
Lokala bibliotek behöver tryggad finansiering 
Vi ställer oss i grunden positiva till att varje stadsdelsområde har ett 
nodbibliotek som kan erbjuda ett bredare utbud av böcker och 
programverksamhet. Däremot ställer vi oss starkt kritiska till att den 
här utvecklingen sker på bekostnad av våra mindre lokala bibliotek. 
Ett sätt att utveckla de lokala biblioteken vore att införa en bokbuss. 
Denna skulle kunna besöka såväl förskolor och äldreboenden, som 
delar av stadsdelen utan kommunala bibliotek, exempelvis 
Hjorthagen, Norra Djurgårdsstaden och Ekhagen. 
Värna bibliotekens breda roll 
Biblioteken är en plats som många olika typer av människor söker 
sig till för ärenden som inte har med läsning eller utlån av medier av 
olika slag att göra. Samhällsservicen som biblioteken erbjuder i 
form av vägledning, stöd av olika slag och tillgång till datorer, 
kopiatorer och wi-fi är mycket uppskattad och viktig för många 
stockholmare. 
Vi ställer oss positiva till att den här delen av bibliotekens 
verksamhet lyfts upp i biblioteksplanen, men vi hade önskat att man 
tog ett ytterligare kliv och föreslog att varje bibliotek också ska ha 
ett medborgarkontor. På flera platser är bibliotek och 
medborgarkontor samlokaliserade och vi anser att det finns goda 
skäl att höja ambitionsnivån för samhällsservicen för alla stadens 
bibliotek. 
  
Göran Ek m.fl. (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
Sverigedemokraterna ser positivt på att det presenteras en plan för 
bibliotekens framtid i Stockholms stad. Den centrala 
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utgångspunkten för alla bibliotek har varit och bör vara att vara en 
plats för förkovring och kunskapsspridning. I tider av förändrade 
konsumtions- och levnadsmönster är det av stor vikt att föra 
diskussioner om hur vi kan bevara och värna centrala institutioners 
roll i framtiden. Bibliotekens roll att bevara viktig litteratur har 
blivit än mer viktigt då alltmer digitaliseras. 
Biblioteken har en central roll att spela i att skapa mötesplatser och 
erbjuda kunskap för de som annars kanske inte har tillgång till det. 
Inte minst är det en avgörande resurs för de i behov av tekniskt stöd. 
Stockholms stadsbibliotek är lika gammalt som den svenska 
demokratin och Sveriges bibliotekstraditioner är en del av den 
svenska kulturen. I och med de samhällsutmaningar som den förda 
politiken har skapat så ser vi att bibliotekens roll blir allt viktigare 
att sprida kunskap om svensk kultur och historia till nya 
generationer. 
 Däremot ställer vi oss skeptiska till förslaget om ”förtroendeöppet”, 
ett koncept som syftar till att hålla biblioteken öppna utan 
närvarande personal, då stadens bibliotek har haft problem med 
ungdomsgäng som bidragit till en otrygg och ogästvänlig miljö för 
övriga besökare. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/495-2 Svar på remiss av Stockholms stads 
biblioteksplan 2022-2025 

 ÖST 2021/495-3 Bilaga Biblioteksplan 2022-2025 
 ÖST 2021/495-4 §13 den 23 september 2021, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Remiss av "Mer relevant än någonsin. 
Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025" 
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§ 14 
Remiss av motion om återtagande av stadens beslutsrätt 
om markanvändning inom Nationalstadsparken  
ÖST 2021/413 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har begärt yttrande från bland annat Östermalms 
stadsdelsnämnd med anledning av ”Motion av Peter Wallmark (SD) 
om återtagande av stadens beslutsrätt om markanvändning inom 
Nationalstadsparken”. 
Wallmark framhåller att trycket på nybyggnation i Stockholm har 
ökat sedan Nationalstadsparken bildades och att innerstaden riskerar 
att överexploateras med försämrade kvaliteter för allmänheten som 
följd. 
Han menar därför att ny mark behöver tas i anspråk men att 
huvuddelen av den oexploaterade centralt belägna marken ingår i 
Nationalstadsparken. Motionären föreslår därför att 
Kommunfullmäktige ska inleda en diskussion på riksnivå om att 
omarbeta Nationalstadsparkens lagskydd så att Stockholms stad får 
beslutsrätt gällande byggnation inom stadens mark. 
Huvuddelen av den centralt belägna marken inom 
Nationalstadsparken ägs av Statens Fastighetsverk och förvaltas av 
Kungliga Djurgårdsförvaltningen. En lagändring skulle därför få en 
liten inverkan på Stockholms stads möjlighet till ny exploatering. 
Nationalstadsparken har ett högt värde för både allmänheten, 
naturen och djurlivet. Förvaltningen anser därför att det är viktigt att 
parkens skydd består för att motverka att parken fragmentiseras. 
 

Yrkanden 

Göran Ek m.fl. (SD) yrkar att Östermalms stadsdelsnämnd 
beslutar att föreslår för kommunfullmäktige att bifalla motionen 
samt att därutöver anföra följande: 
Stockholm består, översiktligt, av en tredjedel vatten, en tredjedel 
nationalstadspark och en tredjedel yta som det går att bygga på utan 
att ta mark från nationalstadsparken. Under dessa förutsättningar 
måste vi nyttja den tredjedel som går att bygga på effektivt. Då 
fungerar det inte att vi fortsätter med att dutta ut små glest utspridda 
femvåningshus på den lilla yta som är byggbar. Det får 
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konsekvenser som försvårar kollektivtrafiksatsningar, tar onödigt 
mycket yta i anspråk, att färre kan installera fjärrvärme, större 
värmeförluster samt leder till en ökning av både biltrafik och 
lastbilstransporter. 
Det är svårt att på dessa platser kombinera byggföretagens 
önskemål om en rimlig avkastning och framtida boende och 
verksamheters önskemål om rimliga hyresnivåer och priser. 
Bostäder för medelinkomsttagare och resurssvaga grupper måste 
därför byggas längre ut i regionen, utan direkt kontakt med de 
fortfarande mest attraktiva stadsdelarna i innerstaden. Det skapar en 
problematisk social och ekonomisk segregation som ingen är betjänt 
av. 
Den nuvarande inriktningen av byggnation av förortsstrukturer med 
sina bostads- arbets- och handelsområden med grönbarriärer och 
trafikleder separerade från varandra, har visat sig innebära att staden 
blivit både segregerad och transportberoende. En annan följd är ett 
ineffektivt och dyrt kollektivtrafiksystem. En väl fungerande och 
attraktiv stad värnar snarare om sina små och stora parker. Generösa 
stadsparker var också en central ingrediens i de stadsplaner som 
gjordes för Stockholm i slutet av 1800-talet (Lindhagen-planerna).  
 Dagens stadsutveckling går dock i vissa avseenden i en 
problematisk och ibland felaktig riktning – tilläggen till innerstaden, 
på de ytmässigt begränsade kvarvarande industriområdena blir 
mycket dyra, innerstaden blir allt mindre grön, medan äldre och mer 
lågexploaterad bebyggelse i innerstaden rivs och ersätts med både 
dyrare och vad gäller arkitekturen enligt vår uppfattning, sämre 
bebyggelse. 
 Grundproblemet är dock att nya bostadsprojekt längre ut i staden, 
trots vällovliga ambitioner och tal om stadsmässighet inte lyckas nå 
målen. I korthet får vi en uppdelad stadsstruktur där innerstaden 
riskerar att utvecklas till en stad för de mer resursstarka.  
 Lösningen på detta problem handlar delvis om de markområden 
som kan utvecklas vidare. Vi menar inte att Nationalstadsparken 
som helhet ska exploateras. Däremot menar vi att ett fasthållande 
vid att ingen väsentlig ny bebyggelse får tillkomma i 
Nationalstadsparken, som vad gäller ytan är av samma storlek som 
den historiska innerstaden, innebär en kraftig begränsning av 
stadens utveckling. En mindre rigid hantering av stadens möte med 
områdena i Nationalstadsparken skulle kunna erbjuda lösningar som 
både tillfredsställer efterfrågan på mer innerstad och fler lätt 
tillgängliga och vackra parkområden.  
 Det avgörande här är inte tidigare fastlagda planer och tankar om 
stadens framtid, utan om dagens situation och verklighet. Historien 
är full av exempel på lagar och regler som omarbetats och förnyats 
för att bättre svara på samtidens behov och utmaningar. Lagen om 
Nationalstadsparken är ett exempel på en sådan, av utvecklingen 
själv, ej väl fungerande lag för nutidens behov.  
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Beslutsgång 

Ordförande ställde yrkandet från Göran Ek m.fl. (SD) mot 
förvaltningens förslag till beslut.  
Ordförande finner att nämnden ställde sig bakom förvaltningens 
förslag. 
  
  

Reservationer 
Göran Ek m.fl. (SD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/413-3 Svar på motion om återtagande av stadens 
beslutsrätt om markanvändningen inom Nationalstadsparken 

 ÖST 2021/413-4 Bilaga Motion om stadens beslutsrätt om 
markanvändning inom Nationalstadsparken 

 ÖST 2021/413-5 §14 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av motion om återtagande av 
stadens beslutsrätt om markanvändning inom 
Nationalstadsparken 
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§ 15 
Remiss av motion om att upprätta en central park- och 
naturvårdsförvaltning  
ÖST 2021/279 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Motionären förslår kommunfullmäktige att besluta att uppdra till 
trafikkontoret att utreda förutsättningarna för att upprätta en central 
park- och naturvårdsförvaltning. Motionären anser att det behövs en 
mer sammanhållen struktur för planering och skötsel av Stockholms 
parker och grönområden. Stadsdelsförvaltningarnas ansvariga för 
stadsmiljön, exploateringskontoret, miljöförvaltningen samt 
eventuella underentreprenörer bör samarbeta med, men verka under, 
den nya förvaltningen. 
Förvaltningen anser att en central parkförvaltning riskerar att förlora 
den lokala förankring och detaljkunskap kring grönfrågorna som 
finns på stadsdelsförvaltningarna idag. Stadsdelsförvaltningen har 
en nära dialog med medborgarna och anser att det är viktigt att 
frågor kring skötsel och investeringar i parker, som blir allt 
viktigare som stockholmarnas gröna vardagsrum i den växande 
staden, bör har en god förankring på lokal nivå. 
 

Yrkanden 

Göran Ek m.fl. (SD) yrkar att Östermalms stadsdelsnämnd 
beslutar att föreslår för kommunfullmäktige att bifalla motionen 
samt att därutöver anföra följande: 
Vår motion att upprätta en central park och naturvårdsförvaltning, 
med en sammanhållen struktur, ledning, personal och kompetens – 
med syfte att säkerställa en god skötsel och förvaltning av stadens 
parker och naturområden.  
En genomarbetad analys och utvärdering av ett förslag till förändrad 
organisation krävs innan en sådan eventuellt beslutas om och 
därefter genomförs. 
Tyvärr saknas det en analys av styrkor och svagheter i nuvarande 
organisation (utifrån kriterier som exempelvis tydlighet, 
övergripande ansvarigheter, effektivitet, kompetens, samordning, 
budgetfrågor och möjlighet till politisk och medborgerlig insyn). 
Det saknas även en jämförande första bedömning av styrkor och 
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svagheter i nuvarande organisation sedd i jämförelse med hur en 
annan och mer samlad organisation skulle kunna se ut och fungera.  
Förslaget till en samlad park- och naturvårdsförvaltning förefaller 
inte utvärderad av exploateringskontorets förvaltningsavdelning. 
Ingenstans i yttrandet finns en jämförande värdering av nuvarande 
decentraliserade och komplexa struktur gentemot en tänkt mer 
sammanhållen struktur. Förvaltningen har inte tagit fram exempel 
på och därefter diskuterat hur dessa frågor hanteras 
organisationsmässigt i andra kommuner. Inte heller har 
förvaltningen gjort en historisk genomgång av hur dessa frågor 
hanterats i Stockholm under tidigare perioder. 
Kontoret skriver att staden har inrättat en ny strategisk 
samordningsgrupp för att stödja genomförande och öka lärandet och 
omvärldsbevakning inom stadens organisation. Det att denna grupp 
är stor och med många aktörer från olika förvaltningar: 
 1) trafikkontoret 
2) exploateringskontoret, 
3) miljöförvaltningen  
4) stadsbyggnadskontoret  
5) stadsdelsförvaltningarna.   
Bildandet av denna nya samordningsgrupp kan ses som en 
indikation på att arbetet med planering, genomförande och 
förvaltning av stadens parker och naturområden i hittillsvarande 
organisation inte fullt ut fungerar tillfredsställande. Det framgår 
dock ej av kontorets redovisning hur denna grupp avses arbeta. 
En organisationsstruktur och ledning kan sägas avspegla hur viktiga 
olika frågor anses vara. Tillsättande av en ”Stockholms 
stadsträdgårdsmästare” med en samlad förvaltning och budget, 
ansvarigheter och personal, skulle tydligt kommunicera att staden 
tar de gröna frågorna på stort allvar. Både i nyprojektering och i 
förvaltning skulle själva existensen av en stadsträdgårdsmästare ge 
de gröna frågorna större tyngd. Även i offentlig diskussion och i 
media skulle en stadsträdgårdsmästare med tydliga befogenheter 
och budgetansvar kunna utgöra en viktig företrädare när dessa 
frågor diskuteras och när avvägningar behöver ske mellan olika 
satsningar. 

Beslutsgång 

Ordförande ställde yrkandet från Göran Ek m.fl. (SD) mot 
förvaltningens förslag till beslut.  
Ordförande finner att nämnden ställde sig bakom förvaltningens 
förslag. 
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Reservationer 
Göran Ek m.fl. (SD) reserverar sig mot beslutet. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/279-2 Svar på remiss av motion om att upprätta 
en central park- och naturvårdsförvaltning 

 ÖST 2021/279-3 Bilaga Motion om att upprätta en central 
park- och naturvårdsförvaltning 

 ÖST 2021/279-4 §15 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av motion om att upprätta en central 
park- och naturvårdsförvaltning 
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§ 16 
Remiss av Betänkandet VAB för vårdåtgärder i skolan 
(SOU 2021:41)  
ÖST 2021/662 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande och överlämnar det till kommunstyrelsen som svar 
på remissen. 
Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Östermalms stadsdelsnämnd har av kommunstyrelsen ombetts 
besvara en remiss av betänkande VAB för vårdåtgärder i skolan 
(SOU 2021:41). Den förändring som föreslås ger en förälder till ett 
barn med sjukdom eller funktionsnedsättning rätt till tillfällig 
föräldrapenning vid introduktion av barnets behov av hjälp med 
vård- eller behandlingsåtgärder i förskola, skola, fritidshem och 
andra pedagogiska verksamheter. Förslaget föreslås träda i kraft 1 
juli 2022. 
Förvaltningen skriver i sitt svar att den delar utredningens 
bedömning att förslaget kommer att bidra till ökad trygghet för 
berörda barn. Vidare delar förvaltningen bedömningen att förslaget 
inte kommer att minska kommunens och regionens ansvar. 
Förslaget bedöms heller inte innebära några administrativa 
konsekvenser.  
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/662-4 Svar på remiss av Betänkandet VAB för 
vårdåtgärder i skolan (SOU 2021:41) 

 ÖST 2021/662-5 Bilaga VAB för vårdåtgärder i skolan 
 ÖST 2021/662-6 §16 den 23 september 2021, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Remiss av Betänkandet VAB för 
vårdåtgärder i skolan (SOU 2021:41) 
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§ 17 
Remiss av serveringstillstånd för Matital Aktiebolag, 
restaurang Beirut Café Östermalms Saluhall  
ÖST 2021/621 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande om att Matital Aktiebolag utifrån en social 
bedömning bör beviljas ett stadigvarande serveringstillstånd enligt 
ansökan till allmänheten, i restauranglokal kl. 00:00 – 02:00 i 
restaurang Beirut Café Östermalms Saluhall på adress 
Östermalmstorg 1. 
2. Nämnden överlämnar yttrandet till 
tillståndsenheten/socialnämnden. 
3. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Matital Aktiebolag ansöker om ett stadigvarande serveringstillstånd 
till allmänheten i restauranglokal, måndag till söndag mellan kl. 
00:00 – 02:00. De ansökta alkoholdryckerna avser spritdrycker, vin 
och andra jästa drycker. Ansökan om serveringstillstånd avser 
restaurang Beirut Café Östermalms Saluhall på adress 
Östermalmstorg 1. Bolaget har sedan tidigare beviljats 
stadigvarande serveringstillstånd till kl. 00:00. Östermalms 
stadsdelsförvaltning finner inte att några sociala olägenheter 
föreligger eller kan befaras uppstå inom det berörda området om ett 
stadigvarande serveringstillstånd enligt ansökan beviljas. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/621-2 Svar på remiss av serveringstillstånd för 
Matital Aktiebolag 

 ÖST 2021/621-3 §17 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av serveringstillstånd för Matital 
Aktiebolag, restaurang Beirut Café Östermalms Saluhall 
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§ 18 
Remiss av serveringstillstånd för La Famiglia Vissani AB  
ÖST 2021/582 
 

Beslut  
1. Östermalms stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande om att La Famiglia Vissani AB utifrån en social 
bedömning bör beviljas ett stadigvarande serveringstillstånd till 
allmänheten enligt, i restauranglokal kl. 11:00 – 01:00 samt i 
uteservering kl. 11:00-00:00 i restaurang Vissani Pasta på adress 
Valhallavägen 142. 
2. Nämnden överlämnar yttrandet till 
tillståndsenheten/socialnämnden. 
3. Omedelbar justering. 
 

Sammanfattning av ärendet  
La Famiglia Vissani AB ansöker om ett stadigvarande serverings-
tillstånd till allmänheten, i restauranglokal måndag till söndag 
mellan kl. 11:00 – 01:00 samt i uteservering måndag till söndag 
mellan kl. 11:00-00:00. De ansökta alkoholdryckerna avser 
spritdrycker, vin, starköl och andra jästa alkoholdrycker. Ansökan 
om serveringstillstånd avser restaurang Vissani Pasta som är 
belägen på adress Valhallavägen 142. Östermalms stadsdels-
förvaltning finner inte att några sociala olägenheter föreligger eller 
kan befaras uppstå inom det berörda området om ett stadigvarande 
serveringstillstånd enligt ansökan beviljas. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/582-4 Svar på remiss av serveringstillstånd La 
Famiglia Vissani AB 

 ÖST 2021/582-5 §18 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Remiss av serveringstillstånd för La 
Famiglia Vissani AB 
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§ 19 
Anmälan av promemoria med förteckning av inkomna 
brev, skrivelser med mera  
ÖST 2021/31 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger 
den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen redovisar inkomna brev, skrivelser med 
mera. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/31-44 Anmälan av promemoria med förteckning 
av inkomna brev, skrivelser med mera år 2021 

 ÖST 2021/31-43 Anmälan av protokoll från 
samverkansgrupp förskola- och parklek 20210902 

 ÖST 2021/31-43.1 Bilaga T2 Förskola parklek Östermalms 
sdf 2021 

 ÖST 2021/31-43.2 Bilaga IA rapportering 210901 
 ÖST 2021/31-43.3 Bilaga sjukfrånvaro per 210902 
 ÖST 2021/31-42 Anmälan av protokoll från 

samverkansgrupp Socialtjänst 20210902. 
 ÖST 2021/31-42.2 Bilaga 1 - Justering av organisation inom 

socialtjänstavdelningen 
 ÖST 2021/31-42.1 Bilaga 2 - IA och sjukfrånvaro 
 ÖST 2021/31-41.1 IA och sjukfrånvaro 2021-08-31 
 ÖST 2021/31-41 Anmälan av protokoll från 

samverkansgrupp Äldreomsorg 20210831, med bilaga. 
 ÖST 2021/31-37 Anmälan av Krisledningsnämndens 

protokoll 2021-08-25 Anmäls i SDN 21-09-23 
 ÖST 2021/31-45 Anmälan av förvaltningsgruppens protokoll 

20210908 
 ÖST 2021/31-46 §19 den 23 september 2021, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Anmälan av promemoria med förteckning 
av inkomna brev, skrivelser med mera 
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§ 20 
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
pensionärsfrågor  
ÖST 2021/34 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger 
den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
pensionärsfrågor från den 30 augusti 2021. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/34-14 Pensionärsrådets protokoll från den 30 
augusti 2021 

 ÖST 2021/34-16 §20 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Anmälan av protokoll från 
stadsdelsnämndens råd för pensionärsfrågor 
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§ 21 
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor  
ÖST 2021/33 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger den till handlingarna. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för 
funktionshinderfrågor från den 2 september 2021. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/33-16 Protokoll Östermalms stadsdelsnämnds råd 
för funktionshinderfrågor 2021-09-02 

 ÖST 2021/33-17 Bilaga Bevakningslista september 2021 
 ÖST 2021/33-18 §21 den 23 september 2021, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Anmälan av protokoll från 
stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor 
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§ 22 
Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen  
ÖST 2021/22 
 

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd tar del av redovisningen och lägger 
den till handlingarna. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsdelsförvaltningen anmäler delegationsbeslut för 
perioden den 11 augusti 2021 till och med den 9 september 2021. 
  
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/22-14 Anmälan av delegeringsbeslut perioden 11 
augusti 2021 till 9 september 2021 

 ÖST 2021/22-15 §22 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Anmälan av tjänstemannabeslut enligt 
delegationsordningen 
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§ 23 
Informationspunkter från stadsdelsdirektören till möten 
med Östermalms stadsdelsnämnd  
ÖST 2021/37 
 

Sammanfattning av ärendet  

Informationspunkter från stadsdelsdirektören till möte 
med Östermalms stadsdelsnämnd 2021-09-23 
Status tillfällig platssamverkan Strandvägen 
Utifrån den tillfälliga platssamverkan kring Strandvägen, med syfte 
att få bukt med ordningsstörningar, har förvaltningen en fortsatt 
kontinuerlig dialog med trafikkontoret och polisen. 
Trafikkontoret utvärderar nu sina insatser gällande den avstängda 
parkeringen och fartguppen. Förvaltningens trygghets- och 
säkerhetssamordnade och kommunpolisen besöker under denna 
vecka näringsidkare längs Strandvägen för att följa upp hur de 
upplevde sommarens insatser och hur situationen är idag. Den 28 
september genomförs en trygghetsvandring. 
När parkeringen öppnades den 1 september återuppstod en del av de 
störningar som fanns tidigare. Polisen har varit på plats och stoppat 
fortkörare men upplever inte att det varit några större problem. 
Polisen har fått ett fåtal anmälningar. Stadens väktare hade fått 
information om parkeringens öppnande och den ingår i deras 
rondering. 
Återkoppling till de boende längs Strandvägen, som utlovades i 
samband med det digitala informationsmötet i mitten av juni, 
kommer att göras när det finns en samlad bild kring situationen från 
de olika aktörerna. 
Aktuellt inom äldreomsorgsavdelningen 
- Anhörigstödet startar nu samtalsgruppen "Vi talar om livet" för 
män 70+. Arbetet sker i samarbete med Hjärnkoll, en organisation 
som arbetar för att sprida kunskap och motverka fördomar om 
psykisk ohälsa med hjälp av den egna berättelsen. 
- Anhörigstödet har startat ett Instagramkonto där de berättar om sin 
verksamhet och bjuder in till aktiviteter. 
- Det traineeprojekt som genomfördes i somras, i samarbetet med 
Omsorgsförmedlingen, har utvärderats. I somras tog två enheter 
emot traineer. Erfarenheterna är mycket positiva och 
äldreomsorgsavdelningen kommer att jobb vidare för att utveckla 
och skala upp konceptet till flera enheter. 
Invigning av Hubertus och Hjortgläntan 
Nu är det dags för invigning av den nya förskolan Hubertus och 
Hjortgläntans parklek och öppna förskola i Norra Djurgårdsstaden. 
Eftersom det vid planering av invigningarna fanns restriktioner 
kopplade till pandemin, blir det invigningar i liten skala med barn 
och vårdnadshavare. Nämndens ordförande Andréa Hedin kommer 
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att förrätta själva invigningarna den 30 september på Hubertus och 
den 1 oktober på Hjortgläntan. Vid Hjortgläntans invigning kommer 
besökarna även att bjudas på en kulturföreställning. 
Ombyggnation av Sturekvarteret 
Det planeras för ett omfattande renoverings- och 
ombyggnadsprojekt av Sturekvarteret. Detaljplanen är överklagad 
och ska nu prövas i mark- och miljööverdomstolen. Projektet väntar 
på besked i slutet av året. Om detaljplanen vinner laga kraft 
beräknas rivningarna starta under andra kvartalet 2022 och planen 
är att allt ska stå klart sommaren 2026. 
Några av de bärande idéerna i projektet är att Sturekvarteret ska bli 
öppnare och mer välkomnande för alla. Exteriört kommer man att 
återställa fasaderna till det ursprungliga utseendet. Verksamheten 
kommer att fortgå i kvarteret under ombyggnationen och man är 
mån om den kontinuerliga dialogen med boende och grannar för att 
informera om hur de kommer att påverkas och när det blir 
störningar. 
Projektet har ett nyhetsbrev och ett Instagramkonto för den som är 
intresserad. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/37-15 §23 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Informationspunkter från 
stadsdelsdirektören till möten med Östermalms 
stadsdelsnämnd 
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§ 24 
Övriga frågor  

Beslut  
Östermalms stadsdelsnämnd beslutar att uppdra förvaltningen att skicka in skrivelsen 
från Andréa Hedin m.fl. (M), Joakim Rönnbäck (L), Vivianne Gunnarsson (MP), Caroline 
Blomberg (C) och e.y. Maria Stenson (KD) till trafiknämnden. 
Östermalms stadsdelsnämnd beslutar att överlämna de två skrivelserna från Birgit 
Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl (V) till förvaltningen för beredning. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse från Andréa Hedin m.fl. (M), Joakim Rönnbäck (L), Vivianne Gunnarsson 
(MP), Caroline Blomberg (C) och e.y. Maria Stenson (KD). Skrivelsen heter: Till 
trafiknämnden gällande situationen på Strandvägen.  
Två skrivelser lämnas från Birgit Marklund Beijer m.fl. (S) och Jaime Barrios m.fl (V). 
Skrivelserna heter: Uppförande av badplatser på Södra Djurgården och 
Medborgardialog Östermalmstorg. 
 

Beslutsgång 

Göran Ek (SD) valde att ansluta sig till skrivelsen från Andréa Hedin 
m.fl. (M), Joakim Rönnbäck (L), Vivianne Gunnarsson (MP), Caroline Blomberg (C) och 
e.y. Maria Stenson (KD). Skrivelsen heter: Till trafiknämnden gällande situationen på 
Strandvägen.  
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§ 25 
Föreläggande om yttrande och handlingar i mål gällande 
laglighetsprövning enligt kommunallagen.  
ÖST 2021/721 
 

Beslut  
1.     Stadsdelsnämnden godkänner yttrandet till förvaltningsrätten. 
2.     Omedelbar justering 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningsrätten i Stockholm har förelagt Östermalms 
stadsdelsnämnd att yttra sig angående en laglighetsprövning enligt 
kommunallagen. Överklagan gäller nämndens beslut den 26 augusti 
2021, § 2. Beslutet avsåg balanslista för medborgarförslag och 
nämndens beslut att överlämna medborgarförslag till 
stadsdelsdirektören för besvarande. Förvaltningen bedömer att 
klaganden inte anfört någon omständighet som innebär att beslutet 
strider mot lag eller annan författning. 
 

Beslutsgång 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/721-2 Tjänsteutlåtande yttrande i mål om 
laglighetsprövning 

 ÖST 2021/721-3 Bilaga Överklagan 
 ÖST 2021/721-4 §25 den 23 september 2021, Östermalms 

Stadsdelsnämnd Föreläggande om yttrande och handlingar i 
mål gällande laglighetsprövning enligt kommunallagen. 
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§ 26 
Borttagen på grund av sekretess  
ÖST 2021/425 
 
 
Handlingar i ärendet 

 ÖST 2021/425-5 Övervägande umgängesbegränsning enligt 
14§ 2 stycke 1 punkten LVU 

 ÖST 2021/425-6 §26 den 23 september 2021, Östermalms 
Stadsdelsnämnd Övervägande om umgängesbegränsning 
enligt 14§ 2 stycket 1 punkten (LVU) Lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga 

 

Sida 50 (51)



Östermalms Stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 8/2021 
 

2021-09-23 

§ 27 
Anmälan av sociala delegationens protokoll  

Sammanfattning av ärendet  
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 2 
september 2021. 
 

Sida 51 (51)


	97741307-886f-48fd-9b59-78db7e12bf14.docx
	Protokoll 8/2021
	fört vid Östermalms Stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen den 23 september 2021 kl. 18:00-19:00,


	0cbff385-1b29-43ae-a084-83659798520d.docx
	§ 1 Val av justerare och dag för justering
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet

	97e3763b-a768-4f63-b9fd-45dfaf776f91.docx
	§ 2 Medborgarförslag - historisk lekpark i Hjorthagen/Norra Djurgårdsstaden
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet


	df143384-8dd2-4255-ac3b-a121cb9334c9.docx
	§ 3 Medborgarförslag om Yoga-paviljong på Gärdet, i Tessinparken eller Humlegården
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	67549e9f-0610-468d-91ac-14a8461f85e0.docx
	§ 4 Balanslista över inkomna medborgarförslag till Östermalms stadsdelsnämnd
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	194e03fe-0ca4-4c63-941a-64bc2a9dfbe2.docx
	§ 5 Tertialrapport 2 - 2021 Östermalms stadsdelsnämnd
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Yrkande
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet


	9adbdf52-8a64-46dd-b84f-4426ca769a80.docx
	§ 6 Skrivelse om Trygghetsvandring på Strandvägen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	797748e3-2af8-4b24-8210-273443159747.docx
	§ 7 Skrivelse om inrättande av ett digitalt näringslivsråd
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	7ff407e7-a415-432d-9acf-e13fe4bd3c10.docx
	§ 8 Skrivelse om visselblåsare och tysta arbetsplatser
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	21c67f36-3e05-4d3b-b7b1-1f8de9de4dc1.docx
	§ 9 Revidering av lokala regler för föreningsstöd
	Anmälan om jäv
	Fredrik Boeke (S) anmäler jäv och lämnar mötet.

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	6ec02513-d184-421e-9747-d3a192b416d9.docx
	§ 10 Remiss av Revidering av förfrågningsunderlag/kontraktsvillkor för upphandling av privata utförare till stadens valfrihetssystem för hemtjänsten
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet


	ef3064f3-f58d-4c3b-94bc-af742e28adab.docx
	§ 11 Remiss av motion om elektrifiering av hemtjänsten
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Reservationer
	Handlingar i ärendet


	d88cf4e8-86d5-492d-b5c0-a43e63d59925.docx
	§ 12 Remiss av Motion om att utöka antalet båtplatser i Stockholm
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Handlingar i ärendet


	2d6dd178-9aa2-4bb9-96f5-04b6ff429ef7.docx
	§ 13 Remiss av "Mer relevant än någonsin. Biblioteksplan för Stockholms stad 2022-2025"
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet


	754f8363-bd80-4ae2-80e1-d32ab742b2ff.docx
	§ 14 Remiss av motion om återtagande av stadens beslutsrätt om markanvändning inom Nationalstadsparken
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Handlingar i ärendet


	9d19664d-23d3-4419-9081-0afe0c639a84.docx
	§ 15 Remiss av motion om att upprätta en central park- och naturvårdsförvaltning
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Yrkanden
	Beslutsgång
	Reservationer
	Handlingar i ärendet


	70ac6d7d-4f3b-48c7-b58d-6114ffeaf535.docx
	§ 16 Remiss av Betänkandet VAB för vårdåtgärder i skolan (SOU 2021:41)
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	ba87c65a-794f-4d4a-a84d-2ad11fa31bb7.docx
	§ 17 Remiss av serveringstillstånd för Matital Aktiebolag, restaurang Beirut Café Östermalms Saluhall
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	f0bbe7d8-4441-4e10-8ba5-101661771ff5.docx
	§ 18 Remiss av serveringstillstånd för La Famiglia Vissani AB
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	67dc491b-2657-46b4-8b53-d6b79d20ac8b.docx
	§ 19 Anmälan av promemoria med förteckning av inkomna brev, skrivelser med mera
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	a008db5c-4e99-4a13-a341-6130bb39837c.docx
	§ 20 Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för pensionärsfrågor
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	4f43a129-d347-4d8d-a151-a984129a835f.docx
	§ 21 Anmälan av protokoll från stadsdelsnämndens råd för funktionshinderfrågor
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	20c216a8-87cc-4d64-93ef-7d6e49b328aa.docx
	§ 22 Anmälan av tjänstemannabeslut enligt delegationsordningen
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	0c92b976-0bdd-49b2-a4b9-a75f539ccb8c.docx
	§ 23 Informationspunkter från stadsdelsdirektören till möten med Östermalms stadsdelsnämnd
	Sammanfattning av ärendet
	Informationspunkter från stadsdelsdirektören till möte med Östermalms stadsdelsnämnd 2021-09-23
	Status tillfällig platssamverkan Strandvägen
	Aktuellt inom äldreomsorgsavdelningen
	Invigning av Hubertus och Hjortgläntan
	Ombyggnation av Sturekvarteret

	Handlingar i ärendet

	6f182ea2-9e2c-4d27-9d06-d4559029e4f8.docx
	§ 24 Övriga frågor
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång

	31a2682d-84d7-47ea-a533-af228811ae3b.docx
	§ 25 Föreläggande om yttrande och handlingar i mål gällande laglighetsprövning enligt kommunallagen.
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet


	786832aa-d98f-48aa-b003-9d8eba64f9ba.docx
	§ 26 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet

	bf35cd34-4909-4180-891c-4b487a1815ca.docx
	§ 27 Anmälan av sociala delegationens protokoll
	Sammanfattning av ärendet


